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Abstract :
The topic of TQM in the higher education institutions has always been of interest to

many researchers, because it is verry important in the life cycle of education and scientific research.

The purpose of this study is to define the overall quality in the institutions of higher
education, after that we present the successful Arab and Western experiences in adopting the
comprehensive quality standards in the institutions of higher education.

Keywords: Total Quality, Quality Standards, Higher Education Institutions,
Communication Strategy.
Jel Classification Codes: : B25, C9, A2

Résumé:

Le theme de la TQM dans les établissements d'enseignement supérieur a toujours intéressé de
nombreux chercheurs, car il est trés important dans le cycle de la vie d'éducation et de la recherche
scientifique.

Le but de cette étude est de définir la qualité globale dans les établissements d'enseignement
supérieur, apres nous présentons les expériences arabes et occidentales réussies dans lI'adoption des
normes de qualité globales dans les établissements d'enseignement supérieur.

Mots clés: qualité totale, normes de qualité, établissements d'enseignement supérieur, stratégie
de communication.
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